

1. **Canada-Ontario Community Housing Initiative (2023-2025)**
Initiative Canada-Ontario de logement communautaire (2023-2025)

Committee recommendation(s)

That Council approve:

1. **That the Director, Housing Services be delegated the authority to approve, and submit to the Ministry of Municipal Affairs and Housing, on a quarterly basis, the City's Canada-Ontario Community Housing Initiative (COCHI) Investment Plan based on the details of the program and the spending plan outlined in this report.**
2. **That the Director, Housing Services, be delegated authority to reallocate funding from one Canada-Ontario Community Housing Initiative stream and component to another within the same program year if the original planned commitment for funding as outlined within the approved Plan cannot be met, and to obtain Ministry approval for such reallocation where required, in keeping with the process outlined within the report.**
3. **That in the event additional funding becomes available under the Canada- Ontario Community Housing Initiative due to any reallocation by the Ministry, the Director, Housing Services, be delegated authority to amend the Investment Plan and allocate the additional funding in keeping with the process outlined in this report.**
4. **That the Director, Housing Services, be delegated authority to approve and submit the City's Canada-Ontario Community Housing Initiative Sustainability Plan to the Ministry of Municipal Affairs and Housing, listing each funded capital repair component project and demonstrating the long- term sustainability of the housing provider receiving the funding.**

- 5. That the Director, Housing Services be delegated the authority to allocate all Canada-Ontario Community Housing Investment funding for Phase II provided such allocations are in accordance with the provincial guidelines, the Investment Plan and the priorities set out in this report.**

Recommandation(s) du Comité

Que le Conseil approuve :

- 1. que le directeur, Services de logement se voie déléguer le pouvoir d'approuver et de soumettre au Ministère des affaires municipales et du Logement, sur une base trimestrielle, le plan d'investissement de la Ville pour l'Initiative Canada-Ontario de logement communautaire en fonction des détails du programme et du plan de dépenses décrit dans ce rapport.**
- 2. que le directeur, Services de logement se voie déléguer le pouvoir de réaffecter des fonds d'un volet et d'une composante de l'Initiative Canada- Ontario de logement communautaire à un autre au cours d'un même exercice si le budget initial prévu dans le plan approuvé ne peut être respecté, et de faire approuver cette réaffectation par le Ministère au besoin, conformément au processus décrit dans le présent rapport.**
- 3. que si des fonds supplémentaires se libèrent dans le cadre de l'Initiative Canada-Ontario de logement communautaire en raison d'une réaffectation par le Ministère, le directeur, Services de logement se voie déléguer le pouvoir de modifier le plan d'investissement et d'attribuer les fonds supplémentaires selon le processus établi dans le présent rapport.**
- 4. que le directeur, Services de logement se voie déléguer le pouvoir d'approuver et de présenter au Ministère le plan de viabilité de l'Initiative Canada-Ontario de logement communautaire, qui présente tous les projets de réparation financés et qui démontre la viabilité à**

long terme du fournisseur de logement qui reçoit le financement;

- 5. que le directeur, Services de logement se voie déléguer le pouvoir d'attribuer tous les fonds de la phase II de l'Initiative Canada-Ontario de logement communautaire, pourvu que ces attributions soient faites en conformité avec les lignes directrices provinciales, le plan d'investissement et les priorités décrites dans le présent rapport.**

Documentation/Documentation

Report from the Interim General Manager, Community and Social Services Department, dated May 5, 2023 (ACS2023-CSS-GEN-003)

Rapport de la Directrice générale par intérim, Services sociaux et communautaires, daté le 5 mai 2023 (ACS2023-CSS-GEN-003)